
1 

 

 

TARTU VALLAVOLIKOGU 

HARIDUSKOMISJON 
 

 
 

PROTOKOLL 

 

Kõrveküla         08.11.2023  

 

 

 

Aeg: 08.11.2023, algus kell 16.00, lõpp kell 19.30. 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Janek Hoffmann. 

Protokollis: Kadri Linamägi. 

Koosolekust võtsid osa hariduskomisjoni liikmed: Janek Hoffmann, Andres Kuusik, Piret Siivelt, 

Laura Tamme, Tea Pendla, Anneli Kumar ja Agu Laas. 

Külalised: vallavanem Jarno Laur, sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev, 

haridusspetsialist Ene Liivamägi ja eelarvenõunik Elle Kaljurand. 

  

Päevakord: 

1. Tartu valla noortevolikogu ettekanne valla koolinoorte seas läbiviidud küsitluse kohta; 

2. Tartu valla 2023. aasta II lisaeelarve; 

3. Tartu valla 2024. aasta eelarve I lugemine; 

4. Hea Hariduse Fondi tulemused ja määruse muudatusettepanekud; 

5. Tartu valla haridusvaldkonna eesseisvad väljakutsed - gümnaasiumiastme ülevaade ja arutelu; 

6. Jooksvad küsimused ja vaba arutelu. 

 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

1. Tartu valla noortevolikogu ettekanne valla koolinoorte seas läbiviidud küsitluse kohta 

Tartu valla koolinoorte seas läbiviidud küsitlust tutvustas Karl-Marten Kütt. 

Küsitluse eesmärgiks oli selgitada välja, millega on noored enda piirkonnas rahul ning millised on 

noorte arvates peamised arengukohad. 

Komisjonis toimub arutelu ja komisjoni liikmed esitasid täpsustavaid küsimusi. Esitlus on lisatud 

protokollile. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

2. Tartu valla 2023. aasta II lisaeelarve 

Eelnõud tutvustab eelarvenõunik Elle Kaljurand. 

Lisaeelarve vajadus on tekkinud järgmistel põhjustel: 

- riigieelarvest eraldavate summade täpsustamine tulude eelarves; 

- lisada eelarvesse laekunud sihtfinantseerimine tegevuskuludeks; 

- lisada eelarvesse vallavalitsuse reservfondi eraldised; 

- korrigeerida ja täpsustada eelarvesse majanduskeskkonnast tulenevad kulude suurenemine 

ja vähenemine; 

- korrigeerida ja täpsustada põhivara soetuseks saadavat ja antavat toetust; 
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- korrigeerida põhivara soetuste maksumused (põhivarade õige soetuse summa on selgunud 

hangete tulemuste kinnitamisel). 

Mõned muudatused: 

- füüsilise üksikisiku tulumaksu eelarvesse on lisatud 200 000 eurot; 

- maamaksu eelarvesse 3300 eurot; 

- investeerimistegevust on korrigeeritud sõltuvalt objektide planeeritavast valmimisest 

2023.aastal, täpsustatud on saadavaid ja antavaid sihtfinantseeringute ja põhivara 

investeeringute summasid; 

- investeerimistegevuse tulud vähenevad -39 553 eurot; 

- investeeringuobjektide lõikes on tehtud muudatusi, kokku -14 385 eurot; 

- piiriülene programmi tulud ümberkvalifitseeritud põhitegevuseks 39 553 eurot. 

- investeerimistegevuse kulud vähenevad - 44 500 eurot; 

- Kärkna KLT sihtfinantseering liigub 2024. aasta eelarvesse -204 000; 

- avalike alade korrashoiu kulude katteks on lisatud 230 000 eurot; 

- hariduse valdkonna eelarve suureneb 21 900 eurot; 

- sotsiaalse kaitse valdkonna eelarve ei muutu aga on tegevusalade vahel muutusi.       Seoses 

hooldereformiga ei ole hooldekodude ostetud teenused enam majandamiskulude all vaid 

antud toetuste all.  

Komisjoni liikmed küsivad täpsustavaid küsimusi. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Kõik komisjoni liikmed on poolt. 

 

3. Tartu valla 2024. aasta eelarve I lugemine 

Tartu valla 2024. aasta eelarvet tutvustab vallavanem Jarno Laur 

Põhitegevuse tulud kasvavad, 8,5% rohkem kui 2023. aastal. Maksutulude prognoosimisel on 

arvestatud brutotasude ja elanikkonna kasvuga, kus Tartu valda lisandub 2024. aastal 

arvestuslikult 300 maksumaksjat. Põhitegevuse tulude kogumaht on plaanitu  36 miljonit eurot ja 

põhitegevuse kulude kogumaht on sama palju. Meie eesmärk on hoida põhitegevuse tulemit 

sellisena, et laenkoormuse ülempiir oleks 100% aastas. See ei ole kerge ja aasta aastalt muutub see 

keerulisemaks.  

Investeerimistegevus kokku on negatiivse tulemiga summas - 10 385 200 eurot. 

Investeerimistegevuse summa kaetakse likviidsete vahendite jäägi, põhivara müügist saadud 

tulude, põhitegevuse tulemi ja laenuvahendite arvelt. Eelarve tulem on põhitegevuse tulude 

eelarveosa kogusumma ja põhitegevuse kulude eelarveosa kogusumma vahe, millele on liidetud 

investeerimistegevuse eelarveosa kogusumma. Tulenevalt investeeringute mahust jääb 2024. aasta 

eelarve projekti tulem negatiivseks, so -7 244 700 eurot. Negatiivne tulem kaetakse 

finantseerimistegevuse ja likviidsete varade arvelt. Investeeringute finantseerimiseks kaasatakse 

laenuvahendeid 9 000 000 eurot. Laenude tagasimakseteks on planeeritud 2 227 000 eurot. 

Likviidsetest vahenditest suunatakse 2024. aasta eelarve projekti 100 000 eurot. Kavandatud 

investeerimistegevuse maht tuleb osaliselt üle 2023. aasta teostamata jäänud investeeringute näol. 

Investeeringute kogumaht kumuleerivalt järgib pikaajalist eelarvestrateegiat. 

Toetused moodustavad eelarve projekti põhitegevuse tulude mahust 29,35% ehk kokku 9,20 

miljonit eurot , mis on 1% suurem kui 2023.aastal. Rahandusministeeriumi arvutuste järgi väheneb 

tasandusfondi suurus arvestuslikult 0,2 miljonit eurot. 

Haridusvaldkonna 2024. aasta eelarve projektis on kokku 17 578 700 eurot, so 62,29% kogu valla 

eelarvest. Eelarve suureneb 7%. 2024. aasta eelarve projektis on arvestatud õpetajate alampalga 

tõusuga 1,7%, so 1749-1779. Samuti suureneb ka alampalga lisapalgafond 2,5%. 

Alushariduse 2024a aasta eelarve projektis on kokku 7 068 800 eurot, kasv 8%. Lasteaia 

magistriharidusega õpetajate töötasu on võrdne põhikooli õpetaja tasuga 1779 eurot. Lasteaia 

rühmaõpetajate töötasu on vastavalt varasemale kokkuleppele 90% õpetajate brutopalgast, so 1601 
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eurot. Samuti on kasvanud arvestuses ka lasteaia õpetaja abi töötasu 1030 eurot, lapsehoidja 

töötasu 1120 eurot.   

2024. aasta eelarve projektis on olulisemaks muudatuseks riigi poolt rahastatud töötajate koosseisu 

muudatused. 2023. aastal koosnes riigi poolt rahastatud koosseis ainult aine ja klassiõpetajatest 

aga 2024. aasta eelarve projektis kuuluvad siia koosseisu ka HEV-tugispetsialistid - HEV-

koordinaator, abiõpetaja, õpiabiõpetaja, eripedagoog, logopeed. Põhjenduseks on see, et riik 

eraldab HEV õpilastele ka lisaraha vastavalt õpilaste arvule. 

Kuna Raadi ja Kõrveküla piirkonnas on puudu lasteaia kohtadest, siis hüvitab vald kohatasu teise 

omavalitsuse lasteaias ja meie kohatasu vahe. Selleks on 2024 eelarve projekti arvestatud 700 000 

eurot. 2024. aasta eelarve projektis on Raadi LA Ripsik personalikuludes arvestatud lisarühma 

personalikuludega alates septembrist, so 36 000 eurot. 

Kokku on 2024. aasta eelarveprojektis planeeritud investeeringuid põhivarasse 9381 300 eurot, 

2024. aasta eelarve projektis on arvestatud Raadi Hariduskeskuse rajamise algusega. Eelarves on 

lasteaia hoone projekteerimise ja ehituse alguse kulud summas 3,6 miljonit eurot. Sama kompleksi 

sõidutee ja selleks vajalike kommunikatsioonide projekteerimise ja ehituse algusega summas 

255 000 eurot ning põhikooli hoone projekteerimise algusega summas 1,0 miljonit eurot. 

Allasutuste juhtide soovidega on eelarves arvestatud. 

Komisjoni liikmed küsivad täpsustavaid küsimusi. 

 

Komisjoni ettepanek: Toetada eelnõud etteantud kujul. 

Poolt 5, vastu 0, erapooletu 2 komisjoni liiget. 

 

4. Hea Hariduse Fondi tulemused ja määruse muudatusettepanekud 

Teemat tutvustab sotsiaal- ja haridusosakonna juhataja Anne Aleksejev. 

Anne Aleksejev annab ülevaate Hea Hariduse Fondile tehtud taotlustest paremate ja halvemate 

praktikate näitel. 

  taotluste arv jah  ei  eraldatud summa Kokku küsiti  

I Taotlusvoor 57 45 12 42182 62 726 

II Taotlusvoor 50 39 11 34679 51 584 

III Taotlusvoor 45 30 15 22285 38 068 

  152 114 38 99 146 152 378 

 

Probleemid mida võiks välja tuua: 

- ei osata eelarve aastasse jääda; 

- segadus arvete kinnitamisega; 

- läbiv probleem kõigis voorudes oli, et taheti tähistada tähtpäevi; 

- oli sisseostetud asju, millel ei olnud eeltegevust ega järeltegevust; 

- taotluse tekst oli kiiruga vormistatud, kus puudusid eelarve ja muud sisendid;  

- me ise oleme rahastanud ägedaid projekte ja neid on fb-s jagatud aga vallavalitsus ise ei 

ole seda brändinud; 

- keeruline oli komisjoni jaoks see, kui küsiti õppevahendeid. 

 

Paremad tähelepanekud: 

- paljud projektide taotlused olid sellised, kus väljasõidule mindi ühistranspordiga; 

- erinevates variatsioonides Rakett69; 

- rahastuse said ka uued asjad nagu slackline õpituba, draamakursus, räpituba noortele; 

- sellised projektid, mis erinevatele probleemidele otsisid lahendusi; 

- projektid loodusega kontakti hoidmine; 

- erinevad ettevõtluse koolitused. 
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Hea Hariduse Fondi komisjon teeb ettepaneku, et aastas oleks kaks taotlusvooru mitte kolm (15. 

jaanuar ja 15. mai). 

Hariduskomisjon arutab teemat ja jäävad selle juurde, et jääb ikkagi kolm taotlusvooru. 

 

Komisjon arutab ka määruse „Hea Hariduse Fondi moodustamine ja fondist toetuste andmise 

kord“ muutmist. 

Komisjon teeb järgmised ettepanekud: 

1) § 6 lg 1 - õppeaasta jooksul on kolm taotlusvooru: 15. september, 15. jaanuar ja 1. aprill. (muutus 

on see, et 01. oktoober muutub 15. septembriks); 

2) § 8 lg 1 p 2 - kuni 5000 eurot - haridusasutuste vahelised koostööprojektid; 

3) § 9 lg 4 on kirjaviga. 

 

5. Tartu valla haridusvaldkonna eesseisvad väljakutsed - gümnaasiumiastme ülevaade ja 

arutelu 

Anneli Kumar teeb ettekande Lähte Ühisgümnaasiumi kohta. Ettekanne lisatud protokollile.  

Komisjonis toimub arutelu gümnaasiumiastme arengust ja tuleviku vaatest Tartu vallas. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

 

 
/digitaalselt allkirjastatud/      /digitaalselt allkirjastatud/  

    

Janek Hoffmann       Kadri Linamägi   

Hariduskomisjoni esimees      Protokollija 


